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Referat 
 

Handicaprådet 
22. aug. 2018 

St. Magleby Stuen, Rådhuset kl. 17.00 – 19.00 
 
 
Deltagere: Jeanet Barth, Palle Bjerregaard, Tonny Bengtsson, Peter Læssøe, Nicolaj Bertel 

Riber, Flemming Andersen (referent) og Henrik Aagaard 

Der deltog skrivetolk fra kl. 17 - 19. 

 

Indhold 

1. Godkendelse af dagsorden  

Dagsordenen godkendt, idet punkt otte behandles først på mødet, da Peter Læssøe 

udelukkende kan deltage på første del af mødet. 

 

2. Kongevejen 

Peter Læssøe deltog ikke i dette punkt. 

 

Tilgængelighed: 

Der er i flere omgange sendt billeder af borde, stole, brændestabel, A-skilte m.m., der 

står på ledelinjerne eller tæt ved ledelinjerne på Kongevejen.  

Nogle af billederne med A-skilte viser skilte på brandvejen. 

Der er opsat et skilt på Kongevejen, der står tæt på ledelinjen. 

Billeder og muligheder for indgriben drøftes.  

Det kommunale skilt står i skellet mellem ganglinjearealet med ledelinje og det øvrige 

fortov. Dette er ca. tre cm tættere på ledelinjens centrum, end de gældende 

vejledninger anbefaler, og skyldes at belægningsstenene er en cm smallere end 

projekteret.  

 

Medlemmer af Handicaprådet har henvendt sig til de erhvervsdrivende. Dette har nogle 

steder medført ændrede placeringer af ting. Få steder har det ingen effekt haft. 

Administrationen følger op. 

 

3. Tilgængelighed i Dragør 

Peter Læssøe deltog ikke i dette punkt. 

 

Der er opsat skilt på Krudttårnsvej henholdsvis Møllevej uden tilstrækkelig fri passage 

for borgere med rollator eller kørestol. 

Der er opsat blomsterkummer på Krudttårnsvej ved Sydstrandscentret, der hindrer fri 

passage.  

 

Administrationen følger op. 
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4. Badeanlæg 

Peter Læssøe deltog ikke i dette punkt. 

 

Der bliver stillet forslag til Social og Sundhedsudvalget om bedre badeforhold ved 

Badeanstalten, ved pontonerne og på Mormorstranden. 

 

Der har været arrangeret studietur til Tårnby Kommune for administrationen. Der var 

ikke forslag herfra, der bliver taget med i kommende forslag. 

Der bliver udarbejdet samlet indstilling til By- Erhvervs- og Planudvalget med 

helhedsorienteret forslag til ændringer/forbedringer. 

 

Administrationen undersøger forholdene ved nye stållejdere ved Badeanstalten. 

Der lægges op til proces angående løsøre i svømmehallen, når denne åbner.  

Administrationen arrangerer møde mellem daglig leder i Hollænderhallen og 

Handicaprådet. 

 

5. Toiletter 

Peter Læssøe deltog ikke i dette punkt.  

 

Opfølgning på Hollænderhallen (dørpumpe og markering på gulv): 

Hollænderhallen afventer leverandørpriser.  

 

Administrationen følger op.  

 

6. Parkering 

Peter Læssøe deltog ikke i dette punkt. 

 

Netto (Maglebytorv 4) og Netto (Møllegade 14): 

Der er ikke kommet svar fra Salling Group.  

Der er fortsat problemer ved begge butikker.  

 

Formanden tager kontakt til Salling Group. 

 

7. Psykologhjælp for handicappede borgere  

Peter Læssøe deltog ikke i dette punkt. 

 

Der er interesse for at blive klogere på mulighederne.  

Det aftales, at ressourceperson fra Dansk Handicap Forening inviteres til kommende 

møde.  

Formanden inviterer.  

 

8. Økonomi 

Økonomi vedr. Handicaprådets drift:  

Der er i 2018 0,- kr.  

Det udsendte budgetoverslag for 2018 drøftes. Handicaprådet fortsætter arbejdet ud 

fra en forventning om at bruge i omegnen af det beløb, der var afsat i 2017.  

Budgetudkast for 2019 drøftes. Handicaprådet lægger op til, at der afsættes midler til 

seks møder samt ét kursusforløb i alt 30.260,- kr.  
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Handicaprådet opfordrer til, at der findes midler til at uddele en handicappris i 

størrelsesorden 5.000,- kr.   

 

Økonomi vedr. anlæg:  

Der indstilles til, at de afsatte 104.000,- kr. til anlæg bruges til et eller flere af følgende 

punkter: 

 Taktile fliser fra Dragørhjørnet til kirken og Wiedergården. 

 Opsætning af cykelstativer ved Kongevejen, dels ved Dragørhjørnet, dels ved 

gågadens udmunding mod havnen. 

Det pointeres, at nogle af de nævnte matrikler er private og derfor ikke kan 

benyttes til offentlige formål. Administrationen undersøger mulige placeringer. 

Handicaprådet ønsker, at løse cykelstativer på selve Kongevejen efterfølgende 

fjernes. 

 Etablering af dørpumpe og markering ved handicaptoilettet i Hollænderhallen. 

  

Administrationen følger op på indstillingen. 

Det samlede budget for Dragør Kommune drøftes. Mulighederne for at indgive 

høringssvar oplyses. 

 

9. Mødedatoer i 2019 

Peter Læssøe deltog ikke i dette punkt. 

 

Der stiles mod fem planlagte møder og mulighed for et sjette ad hoc. Det ene møde 

skal ligge i starten af høringsperioden for kommunens budget for 2020. Møderne 

planlægges, når der ligger forslag til mødekalender for de stående udvalg. 

 

10. Evt. 

 Peter Læssøe deltog ikke i dette punkt. 

 

 Der drøftes muligheden for borgerrådgiver. 

 Der drøftes mulighed for teleslynge. 

 Der orienteres om arrangement 16. oktober fra kl. 13.30 til 16.30 på 

Wiedergården. 

 Der spørges ind til mulighed for annoncering i kommunens spalter i lokalavisen. 

 Der spørges ind til udbetaling af § 18 midler, hvor der angiveligt er blevet 

krævet et CVR nr.  

 


